

# 國家公園學報

## JOURNAL OF NATIONAL PARK

Vol. 25, No. 1

June 2015

### 目次

#### 研究報告

- 壽山國家自然公園周邊海域生態初探 ..... 1  
鄭明修，邱郁文

- 墾丁高位珊瑚礁森林之幼齡稚樹在2001至2013年間急遽減少 ..... 17

王相華，伍淑惠，孫義方，陳可芳

- 太魯閣國家公園遊客願付門票費用之研究 ..... 24  
李宛臻，林晏州，蘇愛嬪

- 2009年至2013年墾丁國家公園野生動物醫療保健分析 ..... 40

吳弘毅，江仲玉，江家容，張清棟，廖明輝，  
劉世賢，江強華，吳永惠

- 發展澎湖南方四島為海洋國家公園之社會與經濟認知 ..... 48

王文誠，許嘉恩

- 台江人文資產保存與荷蘭大員商館興建之研究 ..... 62  
許秉翔，陳國偉，王新衡，翁佳音，鄭道聰

#### 研究簡報

- 金門的東亞新紀錄種酒桶冠耳螺 *Cassidula (Cassidulta) doliolum* (Petit 1843) ..... 81

吳欣儒，蘇俊育，顏易君，葉芳伶，梁世雄，  
邱郁文

- 國家公園學報投稿須知 ..... 86

### CONTENTS

#### Research Papers

- An Ecological Investigation on the Surrounding Waters of Shoushan National Nature Park ..... 1  
*Ming-Shiou Jeng and Yuh-Wen Chiu*

- Young Sapling Dramatically Decreased during 2001 and 2013 in Kenting Uplifted Coral Reef Forest, Southern Taiwan ..... 17

*Hsiang-hua Wang, Shu-Hui Wu, I-fang Sun and Ke-fang Chen*

- Visitors' Willingness to Pay Entrance Fee for Taroko National Park ..... 24

*Wan-Chen Lee, Yann-Jou Lin and Ai-Tsen Su*

- Disease Monitoring of Formosan Sika Deer (*Cervus nippon taiouanus*) in Kenting National Park in Taiwan from 2009 to 2013 ..... 40

*Hung-Yi Wu, Chung-Yu Chiang, Chia-Jung Chiang, Ching-Dong Chang, Ming-Huei Liao, Shyh-Shyan Liu, Chiang-Hua Chiang and Yung-Huey Wu*

- Impact of the National Park Initiative on Social-Economic Cognition in Southern Penghu Four Islets ..... 48

*Wen-Cheng Wang and Jia-En Sheu*

- The Research of Heritage Preservation and the Building of Dutch Trading Post in Taijiang National Park, Taiwan ... 62  
*Ping-hsiang Hsu, Kuo-wei Chen, Hsin-heng Wang, Ang Kaim and Tao-Tsung Cheng*

#### Research Note

- Cassidula (Cassidulta) doliolum* (Petit 1843) Found in Kinmen, First Record From East Asia ..... 81

*Hsin-Ju Wu, Chun-Yu Su, Ye Chen Gan, Fang-Ling Yeh, Shih-Hsiung Liang and Yuh-Wen Chiu*

內政部營建署  
出版

Published by  
Construction and Planning Agency  
Ministry of the Interior  
Taiwan, R. O. C.